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RG.0002.16.2012 
 

Protokół  Nr XVIII/2012 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 31 października 2012 roku 
odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 908, a zakończyła               
o godz. 1340. 
 
Ad.I. Godz. 908 
Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 15 (radny Tomasz Budziło brał udział w 
obradach od godz. 930, radny Jan Ziemniak brał udział w obradach od godz. 950). 
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.II. Godz. 910 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad sesji. 
Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu – 13 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V. Przedstawienie informacji na temat wyników nauczania w szkołach na 

terenie gminy. 
VI.      Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

  1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy, 
  2) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, 

                 3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem, 
                 4) zmian w uchwale budżetowej na rok 2012. 
     VII.   Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy w sprawie 

złożonych oświadczeń majątkowych. 
     VIII.   Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

IX. Zakończenie XVIII sesji Rady Gminy. 
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Ad. III. Godz. 912                                   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 28.09.2012r. znajdował się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym.  W związku z tym zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu – 13 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Ad.IV. Godz. 913 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków zgłoszonych 
na sesji  Rady Gminy odbytej w dniu 28.09.2012r. oraz wniosków zgłoszonych na 
posiedzeniu Stałej Komisji Rady Gminy. 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jacka Pamułę: 
„Wnioski do planu budżetu 2013r.: 
 1) Zaplanować środki na wykonanie dokumentacji projektowej zagospodarowania 

placu wokół zbiornika i Domu Ludowego w Rzeczycy Okrągłej. 
Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
2) Zabezpieczyć środki na budowę garażu (boksu garażowego ) dla OSP Rzeczyca 
Okrągła. 
Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
3) Podjąć działania dla pozyskania samochodu lekkiego dla OSP Rzeczyca Okrągła z 
przeznaczeniem dla ratownictwa wodnego (holowanie łodzi).” 
Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
 
Wnioski zgłoszone przez radną Małgorzatę Krawiec: 
4) „Remont drogi Wola Rzeczycka – Turki (ubytki, pęknięcia). 
Odpowiedź: 
Ubytki w nawierzchni dróg gminnych na terenie gminy zostaną uzupełnione masą 
asfaltową w terminie do 10.11.2012 r. 
5) Remont mostu drewnianego w Kępie Rzeczyckiej, jeśli nie obecnie to zaplanować 
w budżecie na rok 2013. 
Odpowiedź: 
Remont mostu został przeprowadzony w 2007 roku (wymiana poprzecznic 
drewnianych, wymiana uszkodzonego pokładu górnego, częściowy remont 
pozostałych elementów mostu),  koszt brutto 26 300,27 zł. Sprawa zostanie 
rozpatrzona, lecz niewiadomym jest czy gminę będzie stać na zadanie.  
6) Dokończenie remontu Domu Ludowego w Woli Rzeczyckiej – zaplanowanie 
środków w budżecie na 2013 r.   
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Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
7) W Woli Rzeczyckiej na odcinku od przystanku PKS do drogi powodziowej – 
wyrównanie powierzchni, wysypanie tłuczniem celem utworzenia parkingu dla 
samochodów przy ogrodzeniu stadionu LZS.” 
Odpowiedź: 
Zadanie możliwe do realizacji ze środków funduszu sołeckiego. 
 
Wnioski zgłoszone przez radną Małgorzatę Krawiec i sołtys wsi Wola Rzeczycka 
Jolantę Lachowską: 
8) „Usunięcie topoli na ul. Podleśnej (wniosek P. Marii Gębali). 
Odpowiedź: 
Właścicielem działki Nr ew. 370/1 położonej w obrębie ewidencyjnym Wola 
Rzeczycka jest Gmina Radomyśl nad Sanem . Na drzewo gatunek topola szara w 
ilości 1 szt w dniu 09.01.2011r. zostało wydane pozwolenie na usunięcie przez 
Starostę Stalowowolskiego. Termin usunięcia drzewa – do 30.01.2012r. 
9) Próg zwalniający na ul. Podleśnej. 
Odpowiedź: 
W celu zwiększenia bezpieczeństwa, droga została oznakowana strefą zamieszkania, 
która ogranicza prędkość do 20 km/h oraz daje pieszemu pierwszeństwo przed 
pojazdami. Szacunkowy koszt wykonania projektu oraz progu zwalniającego to 3 tys. 
zł. 
10) Odblokowanie środków z funduszu sołeckiego  dla sołectwa ( za 2012r.) Wola 
Rzeczycka.” 
Odpowiedź: 
Sołectwa mogą wykorzystać fundusz sołecki do 70 %, gdyż gmina nie zrealizowała 
zaplanowanych dochodów na 2012 r. i nie ma możliwości zrealizowania całego 
funduszu. Zobowiązania, na które zostały już podpisane umowy będą realizowane. 
Natomiast pozostałe zadania zostały wstrzymane, ze względu na brak środków w 
budżecie gminy. Jeżeli sytuacja się poprawi i będą wpływy do budżetu to będzie 
można realizować kolejne zadania.  
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Bolesława Pukę: 
11) „Wnioskuję o rozpatrzenie możliwości przykrycia dywanikiem asfaltowym 
istniejącej drogi gminnej w Żabnie na długości ok. 750m (od kapliczki do budynku 
Starej Szkoły Podstawowej). W/w droga na całej długości posiada spękania 
nawierzchni, z roku na rok jej stan techniczny pogarsza się. Występują liczne dziury i 
wgłębienia. 
Odpowiedź: 
Brak środków w budżecie gminy w br. Szacunkowy koszt remontu drogi to 100 tys. 
zł. Stan drogi nie wymaga kapitalnej modernizacji. Poprawa drogi jest możliwa w 
ramach remontów cząstkowych. 
12) Jednocześnie wnioskuję, aby na w/w drodze na wysokości remizy strażackiej 
zlikwidować kilka dziur, w tym miejscu powstały zagłębienia, które zagrażają 
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kierującym samochodami. W/w sprawę zgłaszałem do Urzędu Gminy o 
zlikwidowanie tych dziur, jednak bezskutecznie. Nadmieniam, że mieszkańcy Żabna 
zgłaszają krytyczne uwagi na temat stanu technicznego tej części drogi. 
Odpowiedź: 
Remont ubytków w drodze został wykonany zgodnie z planowanym remontem tejże 
drogi, podczas wykonywania nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej koło Domu 
Ludowego.  
13) Na wybudowanej przybudówce do Domu Ludowego w Żabnie po opadach 
deszczu występują przecieki wody w 3 –ch miejscach na wysokości świetlików 
dachowych. Prawdopodobną przyczyną przecieków są przecieki na obróbkach 
blacharskich . Proszę o ich przegląd w ramach gwarancji”.  
Odpowiedź: 
W dniu 19.10.2012 r. został przeprowadzony przegląd gwarancyjny Domu Ludowego 
w Żabnie. Wykonawca zobowiązał się usunąć usterki w terminie do 15.11.2012 r. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Rybaka: 
14) „Proszę o zagwarantowanie środków w przyszłorocznym budżecie na remont 
drogi gminnej Witkowice – Chwałowice. Nawierzchnia  tej drogi jest w fatalnym 
stanie, są pęknięcia nawierzchni, osuwiska poboczy. Droga ta stanowi komunikację 
dla autobusów, dzieci dojeżdżają do szkoły podstawowej i gimnazjum. 
Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
15) Proszę zwrócić się Zarządu Dróg Powiatowych o zamontowanie barier na nowo 
wybudowanym moście na drodze powiatowej Witkowice – Dąbrówka Pniowska. 
Brak barier na tym moście zagraża bezpieczeństwu pojazdów poruszających się ta 
drogą”. 
Odpowiedź: 
W powyższej sprawie zostało skierowane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w 
Stalowej Woli. 
Na chwilę obecną brak odpowiedzi. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jerzego Ryzaka: 
16) „Proszę o ujęcie w planie inwestycyjnym w roku 2013 dokończenie drogi 
gromadzkiej w sołectwie Nowiny rozpoczętej w 2012r. 
Odpowiedź: 
Zadanie  zostanie przedstawione do rozpatrzenia i zaplanowania w budżecie na 2013 
rok. 
17) Proszę o dofinansowanie budowy ogrodzenia Domu Ludowego. Nadmieniam, że 
materiały na ogrodzenie zostały zakupione ze środków sołeckich w poprzednich 
latach, a na wykonanie ogrodzenia brak nam środków.” 
Odpowiedź: 
Budowa ogrodzenia może zostać wykonana przez pracowników grup 
interwencyjnych w 2013 r. 
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Wnioski zgłoszone przez radnego Bogdana Oszusta: 
18) Wystąpić do Telekomunikacji o podwieszenie przewodów telefonicznych przy 
drodze wojewódzkiej Antoniów – Czekaj Pniowski w pobliżu miejscowości Czekaj. 
Przewody od 2 miesięcy leżą na ziemi, a właściciele działek  rolnych przejeżdżają po 
nich na swoje działki.  
Odpowiedź: 
Skierowane zostało zgłoszenie do Telekomunikacji Polskiej S.A. z prośbą o naprawę 
uszkodzonych linii przy drodze wojewódzkiej nr 854 w pobliżu miejscowości Czekaj 
Pniowski, przy drodze powiatowej nr 1008R w m. Rzeczyca Długa oraz naprawę linii 
na słupie przy drodze wojewódzkiej nr 856 w m. Dąbrowa Rzeczycka w pobliżu 
przejazdu kolejowego. 
19) Wystąpić do Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Ponawiam wniosek złożony wiosną 
o usuniecie zakrzaczeń przy drodze wojewódzkiej Antoniów – Czekaj Pniowski, 
szczególnie na niebezpiecznym zakręcie po lewej stronie jadąc od Antoniowa. 
Odpowiedź Wójta na poprzedni wniosek, że zakrzaczenia będą usuwane sukcesywnie 
w kolejności do tej pory nie zostało zrobione.” 
Odpowiedź: 
W powyższej sprawie zostało skierowane pismo do Rejonu Dróg Wojewódzkich w 
Stalowej Woli. Na chwilę obecną brak odpowiedzi. 
 
Wnioski zgłoszone przez sołtysa wsi Dąbrówka Pniowska Renatę Bartochowską: 
20) Uprzejmie proszę o wydłużenie trasy przejazdu autobusu PKS od przystanku 
obok posesji P. Kiliańska do przysiółka tzw. „Kozia Polska”. Nadmieniam, iż 
autobusy jeżdżą tam, aby zawracać. W tym miejscu plac jest utwardzony i 
przygotowany, bo tam jeździ autobus szkolny. Należy ustawić tylko znak przystanek 
autobusowy. 
Odpowiedź: 
Należy negatywnie ustosunkować się do wniosku w  kwestii postawienia przystanku 
na przysiółku „Kozia Polska” zważywszy na małą odległość od ostatniego 
przystanku do przystanku, który miałby powstać, wynoszącą ok. 700m, ze względu 
na małą ilość osób korzystających z planowanego przystanku oraz koszty, które 
gmina musiałaby ponieść w związku z budową przystanku.  
21) Proszę o zainstalowanie lamp oświetleniowych od strony Antoniowa od P. Jana 
Dyla w stronę Dąbrówki. Nadmieniam, iż ten odcinek drogi jest nieoświetlony, 
zakrzaczony i zadrzewiony. Dodatkowe zajęcie młodzieży szkolnej (nauka gry na 
gitarze, oaza, schola itp.) kończą się w późnych godzinach wieczornych  i jest 
niebezpiecznie.” 
Odpowiedź: 
Inwestycja wymaga wykonania projektu budowlanego na budowę słupów, linii oraz 
lamp oświetleniowych. Koszt wykonania oświetlenia na tym odcinku szacuje się na 
ok. 200 tyś zł. Brak takich środków w budżecie gminy. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
22) „Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach -3 km. 
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23) Odbudowa drogi wojewódzkiej Chwałowice do granicy województwa 
lubelskiego – 900m. 
24) Budowa oświetlenia w Chwałowicach – w Nowej Wsi koło P. Bąka, w Dworze, 
Rakówce, na Grudzy, przy boisku Orlik, przy stadionie, na naszym osiedlu w 
Chwałowicach. 
25) Dokonać konserwacji rowu od kanału A w stronę jeziora i od jeziora w stronę 
wału. 
26) Budowa drogi w stronę cmentarza – 300m. 
27) Budowa drogi Chwałowice – Witkowice. 
28) Budowa drogi Chwałowice – Łążek Chwałowski. 
29) Budowa drogi na naszym osiedlu w Chwałowicach. 
Odpowiedź na powyższe wnioski: 
Odpowiedź została udzielona na poprzednich sesjach.  
30) Wykupić działki na dojazd do wału koło Grudzy”. 
Odpowiedź: 
Nie ma konieczności budowy nowej drogi dojazdowej do wału, ze względu na 
istniejące drogi dojazdowe w Grudzy oraz Popowicach a także istniejącą drogę 
przywałową. Wykupienie działek nie stanowiło by prawdopodobnie dużej kwoty, lecz 
wybudowanie od podstaw drogi na gruncie rolnym wiązałoby się z dużymi kosztami. 
 
Wnioski zgłoszone  na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
w dniu 25.09.12r. 
1) Przewodniczący Komisji Tomasz Budziło zawnioskował o zaproszenie na 
następną sesję Rady Gminy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Podkarpackiego 
Władysława Stępnia w celu przedstawienia aspektów swej działalności i możliwości 
udzielenia ewentualnej pomocy w rozwiązaniu problemów gminy. 
Odpowiedź: 
Zaproszenie na najbliższą sesję Rady Gminy zostało wystosowane do P. Władysława 
Stępnia.  
2) Radny Stanisław Kosiński zgłosił wnioski: 
-  Odmulenie kanału A od Antoniowa do przepompowni. 
Odpowiedź: 
Przeprowadzano rozmowę z pracownikiem Inspektoratu PZMiUW w Nisku P. 
Zbigniewem Franusiem, który poinformował, że  środki finansowe w roku 2012 
zostały przeznaczone na konserwację rz. Strachodzka  na długości 14,700mb. za 
kwotę 65 tyś zł.  Ponadto przeznaczono środki w wysokości 37 tyś zł na remont 
dachu przepompowni w Janiszowie, który został uszkodzony  podczas burzy w 
sierpniu br.. Kwota 37 tyś zł była zaplanowana na konserwację kanału A. W związku 
z powyższym brak jest obecnie środków realizację wnioskowanego zadania.  
- Odmulenie i oczyszczenie rz. Wisła – wystąpić do RZGW Krakowie. 
Odpowiedź: 
Przeprowadzono rozmowę z pracownikiem RZGW w Krakowie O/ Sandomierz. 
Ustalono, że wniosek jest niezasadny, a administrator rzeki, czyli RZGW, posiada 
świadomość konieczności dobrego utrzymania stanu rzeki. Obecnie trwają starania o 
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udzielenie zgody na pobór piasku z rzeki. Ze względu jednak na obostrzenia 
środowiskowe tj. program Natura 2000, rezerwat Wisła pod Zawichostem działania 
są utrudnione. 
 
- Oczyszczenie jeziora w Chwałowicach.  
Odpowiedź: 
W najbliższym czasie jezioro w Chwałowicach zostanie przeznaczone do 
wydzierżawienia w drodze przetargu nieograniczonego.  
- Powołanie komisji celem dokonania przeglądu wałów na terenie gminy z udziałem 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Gminy i przedstawicieli Sejmiku 
Woj. Podkarpackiego – Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i 
Zatrudnienia Bronisława Tofila i Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Podkarpackiego 
Władysława Stępnia. 
Odpowiedź: 
Urząd Gminy otrzymał harmonogram przeglądu wałów przeciwpowodziowych w 
okresie jesiennym tj. od 02.10.12r. do 29.10.12r. organizowany przez PZMiUW w 
Rzeszowie O/Tarnobrzeg. Harmonogram został przesłany zainteresowanym sołtysom 
z terenu gminy w celu wzięcia udziału w przeglądzie.  W załączeniu powyższy 
harmonogram z wykazem instytucji, które otrzymały harmonogram. Działania w celu 
poprawy stanu obwałowań są prowadzone. Jest opracowywana dokumentacja na 
modernizację wałów rz. San na odcinku od Pniowa do Radomyśla. Trwa 
opracowywanie dokumentacji technicznej remontu wałów rz. Wisła od Dąbrówki 
Pniowskiej w kierunku Chwałowic. Nie ma możliwości przyspieszenia prac 
dokumentacyjnych.  
 
3)Komisja zgłosiła wniosek o rozeznanie możliwości przeniesienia lamp 
oświetleniowych co drugi słup w miejscowościach  gdzie lampy są gęsto usytuowane 
i zamontowane na każdym słupie celem wygenerowania oszczędności.  
Odpowiedź: 
W celu ustalenia lamp oświetleniowych do przeniesienia, należy przeprowadzić 
objazd po gminie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa wraz z 
pracownikiem Urzędu Gminy. Posiedzenie objazdowe Komisji zostało wyznaczone 
na dzień 07.11.12r. na godz. 16.00. 
 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński powiedział, że od wielu już lat występuje z 
wnioskami dotyczącymi bezpieczeństwa publicznego. Mimo wielokrotnego 
zgłaszania spraw koniecznych do wykonania nic  w tym zakresie się nie realizuje. 
Zwrócił m.in. uwagę na pilną potrzebę budowy chodników w Chwałowicach, która 
zbyt długo się przeciąga.  Radny zwrócił także uwagę na konieczność modernizacji 
wałów, dróg dojazdowych do wałów. Realizacja tych zadań jest odkładana, nie czyni 
się starań o pozyskanie środków na poprawę infrastruktury przeciwpowodziowej na 
terenie gminy. Zadania te powinny być wykonane ze względu na zapewnienie 
bezpieczeństwa mieszkańcom. 
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Radny Jerzy Gorczyca zapytał jak wygląda sprawa wydania decyzji na wycinkę 
drzew olszy w Musikowiu. Sprawa zbyt długo się przeciąga. Zbliża się okres zimowy 
sprzyjający pracom usunięcia drzew.  
Inspektor ds. ochrony środowiska Jacek Dudek wyjaśnił, że wniosek o wydanie 
decyzji na wycinkę drzew w tej miejscowości został złożony w nadleśnictwie już 
jakiś czas temu. Do dnia dzisiejszego brak jest odpowiedzi w tej sprawie. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że widoczna jest opieszałość nadleśnictwa w  
sprawach dotyczących wycinki drzew. Temat ponownie zostanie zgłoszony 
nadleśnictwu celem przyspieszenia realizacji zadania.  
 
Ad.V. Godz. 951  
Przedstawienia informacji na temat wyników nauczania w szkołach na terenie gminy 
dokonała Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska. 
W szczególności omówiła wyniki klas VI szkół podstawowych  oraz wyniki 
egzaminu gimnazjalnego szkół dla których organem prowadzącym jest gmina 
Radomyśl nad Sanem. 
Przedstawione informacje stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że gmina Radomyśl nad Sanem w zakresie 
wyników z egzaminów słabo wypadła na tle innych gmin w powiecie. Warunki w 
szkołach do nauki są bardzo dobre a wyniki coraz słabsze. Trzeba się zastanowić 
dlaczego jest taka sytuacja.  
Radny Jan Ziemniak wyraził zdanie, że osiągane wyniki nie są adekwatne do sytemu 
nauczania i sposobu przekazywania wiedzy przez nauczycieli. Jest to zależne od 
danego rocznika uczniów. Może zdarzyć się, że  uczniom z danego rocznika brakuje 
motywacji do nauki i nie zależy im na wynikach. Nie chcą np. kontynuować nauki w 
szkołach średnich, czy w szkołach wyższych i edukację często kończą na poziomie 
gimnazjum. Poza tym nie można oceniać danego rocznika na podstawie testów 
ponieważ nie odzwierciedlają prawdziwych umiejętności uczniów.   
Radny Kazimierz Pasztaleniec zwrócił uwagę, że wyniki nauczania w szkołach na 
terenie gminy są różne. Daje się zauważyć np. niski poziom wyników w szkole w 
Chwałowicach, natomiast dobre wyniki osiągają dzieci w szkole w Radomyślu. Być 
może powodem tego stanu jest brak motywacji ze strony nauczycieli do 
odpowiedniego nauczania. Na pewno jest to problem złożony, ale trzeba podjąć 
jakieś kroki aby go rozwiązać.  
Radny Jan Ziemniak wyraził opinię, że bardziej adekwatne do obecnej sytuacji 
byłoby porównanie wyników końcowych osiąganych na koniec szkoły podstawowej 
czy gimnazjum z wynikami testów, ponieważ dani uczniowie na koniec roku mogą 
otrzymać bardzo dobre wyniki natomiast mogą słabo wypaść na testach.  
Dyrektor ZS w Radomyślu nad Sanem Marek Pater wyraził opinię, że nie można 
jednoznacznie twierdzić, iż wyniki są złe, patrząc chociażby na oceny testów w 
szkole w Radomyślu. Z pewnością są zróżnicowane i konieczna byłaby obszerna i 
rzetelna analiza wyników nauczania. Na niski poziom wyników ma wpływ  przede 
wszystkim potencjał uczniów i EWD czyli edukacyjna wartość dodana, dzięki której 
można zbadać wkład szkoły w wyniki nauczania. EWD pokazuje różnicę miedzy 
wynikiem uzyskanym na egzaminie kończącym szkołę podstawową, a wynikiem 
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egzaminu na zakończenie gimnazjum. Wg skali EWD, a nie staninowej należałoby 
oceniać wyniki. Dyrektor poinformował, że  wyniki nauczania podlegają analizom 
m.in. analizie kontekstowej względem danego ucznia. Na wynik ucznia składają się 
czynniki jak: środowiskowy, rodzinny czy wpływ nauczycieli i szkoły. Na pewno 
ostatnie wyniki nie są zadawalające, ale zależy to w dużej części od uczniów, których 
część się nie stara i brakuje im motywacji, aby osiągać dobre wyniki. Dyrektor 
nadmienił, że nauczyciele podlegają kontroli z kuratorium i ewaluacji, które 
pozwalają na określenie jak szkoła wywiązuje się z obowiązku sprawdzania wyników 
edukacji.  
Radny Stanisław Kosiński zapytał czy nauczyciele  mają odpowiednie kierunkowe 
wykształcenie i przygotowanie do  uczenia danego przedmiotu.  
Dyrektor ZS w Chwałowicach Wioletta Maślach odpowiedziała, że nauczyciele mają 
odpowiednie kwalifikacje i specjalizacje, aby uczyć danego przedmiotu. Odnosząc 
się do wyników nauczania powiedziała, że sytuacja jest coraz trudniejsza w kwestii 
przekazywania wiedzy uczniom, mimo chęci i starań nauczycieli, organizowanych 
kółek zainteresowań do których jest coraz mniej chętnych dzieci. Wyniki w danym 
roku są słabsze a w innym lepsze. To zależne jest też do rocznika, gdyż kadra 
nauczycielska się nie zmienia. Ważna jest również współpraca szkoły z rodzicami, 
którzy coraz mniej zwracają uwagę na swoje dzieci i wyniki przez nie osiągane. 
Jeżeli nie ma wsparcia ze strony rodziców to sama szkoła nie jest w stanie poprawić 
sytuacji.  
Radny Jan Ziemniak stwierdził, że dziwnym może wydawać się sytuacja gdy uczeń 
zdobywa dobre bądź bardzo dobre wyniki końcowe na zakończenie roku, a w testach 
wypada słabo. Być może nauczyciele zawyżają wyniki ocen końcowych, aby pomóc 
uczniowi w dostaniu się do dobrej szkoły średniej. Są przypadki, że te wyniki są 
bardzo rozbieżne. 
Dyrektor ZS w Radomyślu nad Sanem Marek Pater wyjaśnił, że nauczyciele nie 
stawiają ocen wg własnego uznania. W każdej szkole funkcjonuje szkolny system 
oceniania, który jest integralną częścią  statutu szkoły. System oceniania określa za 
jaki poziom wiedzy ucznia przysługuje dana ocena.  I tym systemem kierują się 
nauczyciele wystawiając oceny.  
Radny Kazimierz Pasztaleniec wyraził zdanie, że jeśli są problemy z danym uczniem, 
jeżeli osiąga on słabe wyniki to należałoby zaprosić rodziców do szkoły w celu 
rozważenia możliwości podjęcia odpowiednich działań aby sytuację poprawić. W 
tym zakresie potrzebna jest lepsza współpraca rodziców z nauczycielami.  
Dyrektor ZS w Chwałowicach Wioletta Maślach oznajmiła, że są problemy ze 
ściągnięciem rodziców do szkoły mimo zaproszeń i zawiadomień. Dla przykładu 
podała, że na ostatniej wywiadówce w jednej z klas gimnazjum było nieobecnych 50 
% rodziców. Jest coraz mniejsze zainteresowanie rodziców tym co się dzieje z ich 
dziećmi, jakie osiągają wyniki. Rodzice są informowani, że jeśli termin, w którym 
odbywa się wywiadówka im nie odpowiada, to mogą umówić się z nauczycielem na 
inny dzień, ale z tego rozwiązania też rodzice nie korzystają.  
Radny Jacek Pamuła wyraził zdanie, że skoro wyniki testów jak i wyniki końcowe 
nie są obiektywne to należałoby zastanowić się nad znalezieniem innego narzędzia 
oceny wiedzy ucznia. Takim rozwiązaniem byłoby porównanie wyników osiąganych 
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przez uczniów z terenu gminy z różnych szkół ponadgminazjalnych na tle innych 
gmin. Wówczas szkoły z terenu gminy miałyby informacje jak ich uczniowie radzą 
sobie w szkole średniej. 
Radna Marzena Garbacz poinformowała, że szkoły średnie mają obowiązek zbadać 
co się dzieje z absolwentem po zakończeniu szkoły tzn. jakie podjął studia czy jaką 
ukończył wyższą szkołę. Dobrym rozwiązaniem jest propozycja, aby gimnazja 
badały dalsze losy w zakresie edukacji swoich uczniów i jak uczniowie sobie radzą w 
nowej szkole.  
Dyrektor ZS w Antoniowie Tadeusz Stopyra powiedział, że Dyrektorzy Szkół 
posiadają dane do jaki szkół ponadgminazjalnych trafiają uczniowie. Natomiast nie 
ma możliwości, aby uzyskać wiedzę o wynikach przez nich osiąganych w szkołach 
średnich.  
Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska poinformowała, że Urząd Gminy posiada 
informacje do jakich szkół średnich uczęszczają absolwenci gimnazjów. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński zaproponował, aby takie 
informacje dołączać do danych dotyczących wyników egzaminów szkół 
podstawowych i gimnazjów, które otrzymują radni. Dałoby to szerszy obraz na 
sytuację.  
Radny Powiatowy Janusz Perła korzystając z obecności Dyrektorów Szkół złożył 
gratulacje dwóm Dyrektorom, którzy w ostatnim czasie zostali z rąk wojewody 
podkarpackiego odznaczeni medalami Komisji Edukacji Narodowej. Wyróżnieni 
zostali: Dyrektor ZS w Chwałowicach Wioletta Maślach oraz Dyrektor ZS w 
Rzeczycy Długiej Jacek Bochniak. Radny powiedział, że należy docenić pracę, 
wysiłek oraz wyróżnienie Dyrektorów. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu przybyłemu na sesję 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Rozwoju Obszarów Wiejskich i Ochrony 
Środowiska Sejmiku Województwa Podkarpackiego Władysławowi Stępniowi. 
P. Stępień podziękował za zaproszenie na sesję zapewniając, że zawsze będzie 
korzystał z zaproszeń do niego kierowanych z terenu gminy. Powiedział, że 
współpraca z gminą, wójtem jest bieżąca i bardzo dobrze się układa. Następnie 
zapoznał zebranych ze swoją działalnością. Poinformował m.in., że komisja której 
przewodniczy w ramach kompetencji ma bardzo duży zakres działań, począwszy od 
spraw rolnych, gdzie współpracuje z Departamentem Rolnictwa, Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska, Lasami Państwowymi, parkami krajobrazowymi, z 
agencjami rolniczymi. Są więc duże możliwości rozwiązywania różnych problemów. 
P. Stępień nadmienił, że jest przedstawicielem sejmiku w Radzie Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Komisja jest inicjatorem wielu ważnych spraw 
m.in. zorganizowała dwie debaty na temat usuwania skutków powodzi.  Pierwsza 
odbyła się 27.06.11r. w Sokolnikach, a następnie druga w dniu 24.09.12r. w sejmiku, 
podczas której dokonano podsumowania jak realizowana jest uchwała podjęta w 
Sokolnikach. Co pół roku komisja składająca  się z przedstawicieli wszystkich 
czterech komisji sejmiku kontroluje inwestycje realizowane w zakresie ochrony 
przeciwpowodziowej. W dniu 24.09.12r sejmik przyjął uchwałę wraz z załącznikiem 
w którym jest wykaz wszystkich robót, które będą wykonywane w okresie 2012 – 
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2018. Zamierzeniem jest aby do końca 2018r.  zakończone zostały wszystkie 
inwestycje w zakresie ochrony przeciwpowodziowej.  W tym czasie w planie jest 
remont prawego wału Wisły na odcinku od Baranowa Sandomierskiego do granicy z 
woj. lubelskim, oraz prawego i lewego wału Sanu. W tej chwili opracowywana jest 
dokumentacja na drugie wymienione zadanie. Termin zakończenia planowany jest do 
końca przyszłego roku. W 2014 roku inwestycja mogłaby się rozpocząć. Obecnie 
kończona jest inwestycja remontu prawego wału na rz. Łęg. Realizowane są również 
wały na rz. Trześniówka. P. Stępień nadmienił, że jesteśmy wpisani do rządowego 
programu „Górna Wisła”. Doprowadzenie do realizacji modernizacji wałów jest 
procedurą czasochłonną, a szczególnie dużo czasu wymaga uzyskanie opinii i 
pozwoleń od organizacji ekologicznych. P. Stępień poruszył jeszcze temat melioracji. 
Powiedział, że od 20 lat dużo mówiło się w tej sprawie ale nic się nie realizowało. 
Obecnie są odpowiednie środki dla spółek wodnych i dla PZMiUW wynoszące 1mln. 
na zadania melioracyjne w woj. podkarpackim. Poinformował, że od przyszłego roku 
rusza program „Odnowa Wsi”. Każda wieś będzie mogła skorzystać ze środków 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na zadania w zakresie odnowy wsi, 
polepszających jej wizerunek. Ze środków będzie można skorzystać poprzez złożenie 
wspólnego wniosku przez gminę, albo poprzez wystosowanie wniosku przez 
konkretną miejscowość. P. Stępień nadmienił jeszcze, iż udzielana jest pomoc 
ochotniczym strażom pożarnym przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, 
gdzie osobiście uczestniczy w posiedzeniach Rady Funduszu i pilotuje wszystkie 
składane wnioski o dofinansowanie. Zadeklarował, że wszystkie wnioski z terenu 
gminy Radomyśl nad Sanem będą przez niego popierane i pilnowane aby były 
poddane realizacji.  Zapewnił o swojej dyspozycji i pomocy w rozwiązywaniu 
problemów. Życzył gminie dobrej koniunktury, a radnym i Wójtowi podejmowania 
decyzji które pomogą rozwiązywać problemy mieszkańców.  
Zabierając głos radny Jan Ziemniak zwrócił się z prośbą, aby przy opracowywaniu 
dokumentacji na modernizację dalszych odcinków wałów rz. San od Radomyśla w 
stronę Rzeczycy Długiej wziąć pod uwagę również ujście rz. Łukawica do Sanu  w 
Woli Rzeczyckiej.  To zadanie było wielokrotnie pomijane. W tym miejscu jest 
wyrwa, brakuje wału powodując duże zagrożenia w czasie podniesionego stanu 
wody.  
P. Stępień poinformował, że po raz pierwszy zażądał od PZMiUW w Rzeszowie, aby 
w trakcie opracowywania dokumentacji przez biuro projektowe można było 
konsultować projekt. Nadmienił, że sprawę brakującego wału na rz. San zgłosi 
Dyrektorowi PZMiUW. Powiadomił również, że uruchomiony został program 
zakupu 10 dużych wysokowydajnych pomp dla województwa podkarpackiego z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i budżetu sejmiku. Zostały 
zakupione już 3 pompy. Koszt jednej wynosi ok. 160 tyś zł. Następna pompa będzie 
stacjonować w  gminie Radomyśl nad Sanem i będzie do dyspozycji całego powiatu.  
Radny Jerzy Gorczyca podziękował P. Stępniowi za pomoc w zakupie sprzętu 
ratowniczego dla OSP Rzeczyca Długa. Będąc przy głosie zwrócił uwagę na fatalny 
stan dróg dojazdowych do wałów w tej miejscowości. W razie powodzi straże nie 
mają możliwości dotarcia do wałów. 
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P. Stępień powiedział, że projekt modernizacji wałów rz. San zakłada także remont i 
utwardzenie dróg dojazdowych ze środków utrzymania wałów przez PZMiUW. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że począwszy od ujścia rz. Strachodzka w 
stronę Chwałowic wały są w katastrofalnym stanie technicznym. Również drogi 
dojazdowe do wałów wymagają remontu. Stopień zaniedbania w tym zakresie jest 
bardzo duży. Należałoby dokonać wizji lokalnej w terenie, aby przekonać się jaka 
jest faktyczna sytuacja. Brak jest zainteresowania ze strony władz począwszy od 
gminnych jak i wojewódzkich. Zwrócił również uwagę na brak budowy chodników 
w Chwałowicach,  bardzo ważnych dla bezpieczeństwa mieszkańców, o które 
występował już kilkanaście lat wstecz. Zwrócił się do P. Stępnia, aby tym tematem 
się zainteresował. 
P. Stępień powiedział, że nie ma problemu, aby zorganizować spotkanie łącznie z 
przedstawicielami PZMiUW i Komisji Sejmiku, której przewodniczy celem 
dokonania wizytacji i sprawdzenia stanu wałów, a także innych urządzeń 
przeciwpowodziowych na terenie tut. gminy. W spotkaniu mogą wziąć również 
udział radni gminni i powiatowi.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz w odniesieniu do braku wału u ujścia rz. Łukawica do rz. 
San w Woli Rzeczyckiej powiedział, że w tym miejscu jest takie ukształtowanie 
terenu, iż wystarczy podwyższyć skarpę o 1,5 m, aby zabezpieczyć to miejsce. 
Niskimi nakładami sił sprawę można załatwić. W dalszej perspektywie wskazane 
byłoby uregulowanie i budowa obwałowań rz. Łukawica. To zadanie jest w planach 
PZMiUW się znajduje. Co do modernizacji prawego wału rz. Wisły wedle wskazań 
radnego S. Kosińskiego to nie ma potrzeby dokonywania wizji lokalnej w terenie. 
Obecnie trwają prace projektowe nad poszerzeniem i podwyższeniem wału od 
Dąbrówki Pniowskiej do granicy z woj. lubelskim. Wały na tym odcinku nie są w tak 
fatalnym stanie jak to przedstawił radny S. Kosiński. W kwestii chodników gmina 
podjęła się opracowania dokumentacji technicznej. Ale przeszkody natury 
proceduralnej, nie zależne od gminy m.in. w zakresie ustalenia pasa drogowego przez 
Zarząd Dróg Wojewódzkich czy porozumienia się co do odwodnień spowodowały 
opóźnienia w realizacji zadania. Na zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy 
podziękował P. Władysławowi Stępniowi za ciągłe kontakty i wspieranie oraz  
pomoc w każdej dziedzinie.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
 
Ad.VI/1. Godz. 1128  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność 
gminy przedstawiła Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Magdalena 
Grębowiec.  
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na zebraniu wiejskim w Rzeczycy 
Długiej pojawiły się pewne wątpliwości związane ze zbyciem działki. Złożone 
zostały dwa podania o nabycie działki, a rada sołecka wydała pozytywną opinię na 
sprzedaż dla jednej z tych osób. Natomiast zebranie wiejskie podjęło uchwałę o 
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sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. Ponadto nie było dokładnej wiedzy 
jaką powierzchnię ma działka nr ew. 1064/7, która ma być zbyta. Przewodniczący 
Rady nadmienił, że w projekcie uchwały widnieje powierzchnia 0,06 ha i zapytał czy 
istotnie ta powierzchnia tyle wynosi. 
P. Grębowiec odpowiedziała, że w związku z tym, że zgłosiło się dwie osoby na 
sprzedaż działki będzie ogłoszony przetarg. Powierzchnia ewidencyjna i hipoteczna 
tej działki wynosi 0,06ha. Natomiast ile wynosi fizycznie to trudno powiedzieć. P. 
Grębowiec nadmieniła, że kto kupuje nieruchomość przyjmuje warunek, że znany 
jest mu stan faktyczny i prawny.  
Przewodniczący Rady zapytał czy jest określona granica tej działki od rzeki 
Łukawica. Nadmienił przy tym, że zdarzają  się przypadki zagradzania terenu do 
samej rzeki. 
P. Grębowiec wyjaśniła, że nieruchomość ma ustalone granice i między granicą od 
strony rzeki, a samą rzeką istnieje międzywale. Każdy posiadacz nieruchomości 
graniczącej z rzeką jest zobowiązany do umożliwienia wejścia na jego teren 
odpowiednim służbom np. w celu wykonania prac konserwacyjnych.  
Radny Jacek Pamuła zwrócił uwagę, że na poglądowych mapkach, które otrzymali 
radni nie jest zaznaczona granica działki, należało ją zakreślić.     
P. Grębowiec powiedziała, że radni otrzymali mapkę poglądową zasadniczą, 
natomiast w celu wyjaśnienia wątpliwości co do m.in. granicy działki należałoby 
przedstawić mapę ewidencyjną w skali katastralnej.  
Wobec braku kolejnych głosów odnośnie projektu uchwały  Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził jego przegłosowanie. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”,1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XVIII/146/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/2. Godz.1139  
W tym punkcie obrad został rozpatrzony projekt uchwały Rady Gminy w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo P. Jana Wojewody z  
Łążka Chwałowskiego z dnia 04.10.12r., który wniósł skargę na działalność Wójta 
Gminy w zakresie nieprawidłowości w gospodarowaniu mieniem gminnym. 
Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W dalszej części obrad Sekretarz Gminy Ewa Marynowska przedstawiła przebieg 
sprawy. Poinformowała, że w dniu 25.09.2012r. do Urzędu Gminy w Radomyślu nad 
Sanem wpłynęło pismo Pana Jana Wojewody, które kolejno pismem z dnia 
04.10.2012r. zostało określone jako skarga na działalność Wójta. W piśmie tym P. 
Wojewoda wnosi „o podjęcie czynności zmierzających do wyeliminowania z obrotu 
prawnego sprzecznej z prawem umowy o dzierżawy”. Przedmiotem skargi jest 
umowa dzierżawy z dnia 14.06.2011r. gruntów mienia komunalnego położonych w 
sołectwie Łążek Chwałowski tj. części działki nr ew. 2640/1 o pow. 1,00ha, części 
działki nr ew. 2615 o pow. 1,00ha , łącznie 2,00ha. Zebranie Wiejskie Sołectwa 
Łążek Chwałowski w dniu 06.01.2007r. podjęło uchwałę o wyrażeniu zgody na 
wydzierżawienie mienia. P. Marynowska powiedziała, że Wójt Gminy w 
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poszanowaniu zwyczajów lokalnych, przez upoważnionego pracownika przedstawił 
na zebraniu wiejskim w dniu 11.06.2011r. kolejnego, jedynego kandydata na 
dzierżawcę w/w gruntów. Obecni na zebraniu mieszkańcy sołectwa zaopiniowali 
pozytywnie osobę kandydata na dzierżawcę oraz przeważającą większości głosów 
wyrazili ponownie zgodę na dzierżawę (pomimo braku takich wymogów).                 
P. Marynowska poinformowała, że w dniu 14.06.2011r. Wójt zawarł umowę 
dzierżawy na przedmiotowe grunty. Takie działanie Wójta było zgodne prawem, 
gdyż zgodnie z §13 ust. Uchwały Nr XXIX/253/10 Rady Gminy Radomyśl nad 
Sanem z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 
obciążania nieruchomości, ich wydzierżawienia, wynajmowania lub użyczenia na 
czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony oraz zawierania 
kolejnych umów- 
„Wójt może w drodze przetargu lub w formie bezprzetargowej wydzierżawić i 
wynajmować na czas oznaczony nie dłuższy niż 10 lat nieruchomości stanowiące 
zasób Gminy”. Ust. 4 cytowanego § 13 stanowi natomiast, że przy oddaniu 
nieruchomości w dzierżawę Wójt może odstąpić od przetargowego trybu, gdy 
przedmiotem dzierżawy jest nieruchomość, o którą ubiega się jeden podmiot. 
Powtórzona zgoda zebrania wiejskiego na dzierżawę w/w gruntów nie była 
wymagana, zaciągnięcie ponownej opinii zebrania wiejskiego było wyrazem dobrej 
woli Wójta, który szanuje obyczaje panujące w poszczególnych sołectwach.  
Sołtys wsi Łążek Chwałowski Edward Pałka dodał, że do chwili obecnej stan prawny 
wsi Łążek Chwałowski jest nie uregulowany. Poza trzema przypadkami gdzie grunty 
zostały skomunalizowane, a jest to niewielka powierzchnia w skali wsi, pozostałe 
grunty – lasy, łąki nie były skomunalizowane i gmina nie ma możliwości 
nadzorowania tymi nieruchomościami. Stan taki istniał od dawna tj. od 22 lat. W 
dalszym ciągu przez niektórych mieszkańców wsi są czynione starania, aby majątek 
wsi Łążek Chwałowski został podzielony i przyznany w częściach mieszkańcom wsi. 
Brak uregulowania prawnego mienia  wiejskiego  ma bardzo poważny wpływ na 
podejmowanie decyzji typu wydzierżawienie gruntów dla mieszkańców wsi Łążek 
jak i osób spoza miejscowości zainteresowanych dzierżawami czy kupnem. 
Przykładem jest ostatnia umowa dzierżawy spisana przez UG Radomyśl nad Sanem z 
Panem Przemysławem Kunertem zam. Warszawa a posiadającym budynek 
mieszkalny i grunty graniczące bezpośrednio z terenem Łążka Chwałowskiego. 
Grunt wydzierżawiony przez P. Kunerta od chwili rozwiązania umowy z P. Golą 
leżał bezużyteczny, pozostawały na tym terenie zawaliska po obiektach drewnianych. 
Nikt z mieszkańców wsi Łążek Chwałowski nie był zainteresowany dzierżawą tego 
terenu. Z chwilą spisania umowy dzierżawnej z w/w P. Jan Wojewoda w formie 
skargi podważył prawidłowość i prawomocność spisanej umowy dzierżawnej. Sołtys 
nadmienił, że mieszkańcy korzystają z mienia wiejskiego np. piasku czy drzewa bez 
zgody i ograniczeń, są przypadki nieprawnego zagradzania terenu. 
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że projekt uchwały powinien zostać 
przesunięty na następną sesję, aby zwołane zostało zebranie wiejskie Łążka 
Chwałowskiego z udziałem Wójta Gminy i zainteresowanych stron celem 
wypowiedzenia się również  mieszkańców wsi  i rozstrzygnięcia  tej sprawy.  
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Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że należy podkreślić elementarną sprawę, iż  
opinia zebrania wiejskiego w Łążku Chwałowskim nie musiała być ponownie 
wyrażana. Jest obyczajem w sołectwach, że mieszkańcy głosują nad wnioskiem np. o 
dzierżawę dla konkretnej osoby. Zebranie wiejskie nie jest uprawnione do 
wskazywania danej osoby do wydzierżawienia nieruchomości. Wyraża jedynie zgodę 
na sprzedaż bądź dzierżawę. Zgoda na dzierżawę nieruchomości, o którą toczy się 
spór została wydana przez zebranie wiejskie już wcześniej i nie było potrzeby 
ponownie zaciągać opinii w tej sprawie. Nie mniej jednak właściwym byłoby aby 
mieszkańcy byli poinformowani o wpłynięciu podania o dzierżawę przedmiotowego 
gruntu. W przypadku gdy chodziło by o sprzedaż wówczas konieczna byłaby opinia 
w tej sprawie zebrania. Przedmiotowym gruntem zainteresowana była tylko jedna 
osoba, a przez wiele lat w ogóle nie było chętnych na dzierżawę, chociaż grunt był 
użytkowany ale bezumownie. Po skomunalizowaniu przedmiotowego terenu, a 
następnie wydzierżawieniu nieruchomość została doprowadzona do porządku, a  
gmina miała z tego tytułu pewne wpływy. Wójt dodał, że nie jest do końca prawdą, 
że mienie w Łążku Chwałowskim nie ma żadnego właściciela. Ostatnie wpisy mówią 
że jest to gromada Łążek Chwałowski. Jest to podmiot publiczny, w obronie praw 
którego gmina może występować. W najbliższym czasie trzeba będzie podjąć 
działania w celu odzyskania  zajętych bezprawnie terenów.    
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński potwierdzając słowa Wójta Gminy 
o braku konieczności uzyskania ponownie opinii społeczności Łążka Chwałowskiego 
powiedział, że należałoby podjąć kroki zmierzające do ostatecznego uregulowania 
stanu prawnego nieskomunalizowanych gruntów oraz ukrócenia zdarzających się 
samowolnych działań  mieszkańców wsi.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zapytał o 
opinie Komisji Stałych na temat projektu uchwały w kwestii zasadności bądź 
„bezzasadności” złożonej skargi. 
Wszystkie Komisje Stałe uznały, że skarga jest bezzasadna.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały tj kwestię 
zasadności skargi. 
Za uznaniem skargi za zasadną nie głosował żaden radny. 
Za uznaniem skargi za bezzasadną  głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” 
od głosu (w trakcie głosowania nieobecna była radna Marzena Garbacz) 
Uchwała Nr XVIII/147/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VI/3. Godz. 1235 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Radny Bolesław Puka powiedział, że corocznie w załączniku do uchwały w 
zadaniach wieloletnich wpisywane jest zadanie dot. budowy sieci kanalizacyjnej w 
Żabnie i co roku jest przesuwane na następny rok. Nic w tym zakresie nie jest 
robione. Zapytał kiedy zadanie będzie zrealizowane.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz wyjaśnił, iż nie jest możliwe podanie terminu wykonania 
inwestycji. Zależy to od możliwości pozyskania środków unijnych, ponieważ z 
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własnych funduszy gmina nie byłaby w stanie zbudować sieć. Obecnie nie wiadomo 
kiedy zostanie ogłoszony nowy nabór wniosków o dofinansowanie. Należy zdać 
sobie sprawę, że na pewno w 2013 r. sieć w Żabnie nie powstanie.  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 
głos „wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XVIII/148/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VI/4. Godz. 1246 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012 
przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe nie wniosły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XVIII/149/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VII. Godz. 1250 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński oraz Wójt Gminy Jan Pyrkosz  
przedłożyli informację ze złożonych oświadczeń majątkowych. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński udzielił informacji na temat 
złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych za 2011r. 
Poinformował, że do złożenia oświadczeń majątkowych zobowiązanych było 14 
radnych. Wszystkie oświadczenia majątkowe wpłynęły w terminie do 30.04.2012r. 
Po dokonaniu analizy treści oświadczeń majątkowych nie stwierdzono przesłanek, 
aby podjąć wobec któregoś z radnych czynności  określonych w art. 24 h ust. 9 
ustawy o samorządzie gminnym. 
Oświadczenia zostały przesłane do Urzędu Skarbowego celem ich przeanalizowania.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo z Urzędu Skarbowego w Stalowej 
Woli z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych za 2011r. Wójta Gminy, 
Przewodniczącego Rady Gminy, radnych gminy, osób pełniących funkcje 
kierownicze lub zarządzające oraz wydające decyzje administracyjne w imieniu 
Wójta. 
W odniesieniu do niektórych oświadczeń stwierdzono nieprawidłowości, które nie 
miały istotnego wpływu na rzetelność oświadczenia majątkowego. W związku z tym 
Urząd Skarbowy nie kierował wniosku o wszczęcie kontroli podatkowej lub 
dochodzenia przez organ ścigania. 
Przedstawione pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz poinformował, że do złożenia oświadczeń majątkowych 
zobowiązanych było 20 osób. Wszystkie oświadczenia majątkowe wpłynęły w 
terminie do 30.04.2012r. Po dokonaniu analizy oświadczeń nie stwierdzono 
konieczności podejmowania czynności określonych w art. 24 h ust. 9 ustawy o 
samorządzie gminnym. 
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Ad.VIII. Godz. 1300 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński informacyjnie przedstawił pismo 
Komendanta Powiatowego Policji w Stalowej Woli Edwarda Ząbka, który w związku 
z występującymi problemami związanymi z funkcjonowaniem policji na terenie 
gminy, a wynikającymi  z ukształtowania terenu i położenia gminy, zwrócił się do 
Wójta Gminy o wsparcie finansowe i zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie 
gminy w kwocie 95 tyś zł z przeznaczeniem na zakup samochodu osobowo- 
terenowego. 
Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy powiadomił o wpłynięciu pisma z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Podkarpackiego informujące, iż Sejmik Woj. Pod. 
na sesji w dniu 24.09.12r. obradował m.in. nad sprawami dot. zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego. Podczas obrad Sejmiku został podjęta uchwała w sprawie 
poprawy bezpieczeństwa przeciwpowodziowego w województwie podkarpackim. 
Pismo z Urzędu Marszałkowskiego oraz uchwała Sejmiku stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Radna Małgorzata Krawiec zapytała na jakim etapie jest sprawa likwidacji GSPZOZ. 
Wójt Gminy Jan Prykosz wyjaśnił, że prace nad przekształceniem trwają. Projekt 
uchwały Rady Gminy w sprawie likwidacji GSPZOZ został pozytywnie 
zaopiniowany przez Radę Społeczną GSPZOZ. Na następnej sesji Rady Gminy tenże 
projekt uchwały zostanie rozpatrzony. Zakład zaprzestanie udzielania świadczeń 
zdrowotnych w dniu 31.03.13r. otwarcie likwidacji nastąpi w dniu 01.12.12r. a dzień 
zakończenia likwidacji w dniu 31.03.13r. Wójt nadmienił, że w najbliższym czasie 
będą zbierane oddzielne oferty na 3 ośrodki zdrowia. Ale może też zaistnieć sytuacja, 
że jeden podmiot przejmie 2 ośrodki zdrowia. Pracownicy zakładu staną się 
pracownikami podmiotu lub podmiotów leczniczych, który przejmie lub przejmą 
zadania likwidowanego zakładu. W przypadku lekarzy tworzący nowy podmiot to 
lekarze ci indywidualnie, bezpośrednio będą zawierać kontrakty z NFZ. Obecny 
Dyrektor i Z-ca GSPZOZ z chwilą likwidacji trącą swoje funkcje, pozostają 
natomiast pracownikami nowego zakładu. Lekarz przejmujący dany ośrodek zdrowia 
może wydzierżawić część obiektu pod działalność leczniczą, ale za zgodą właściciela 
czyli gminy. Gabinety stomatologiczne będą funkcjonować na dotychczasowych 
zasadach, z tym że wynajem będzie udzielany przez gminę. Gmina jako właściciel 
obiektów nie będzie ponosiła kosztów związanych z remontami bieżącymi. Będzie to 
już sprawa dzierżawcy ośrodka. Po przekształceniu nowy podmiot dbając o swoją 
kondycję finansową będzie mógł zatrudnić specjalistów w celu zwiększenia 
dochodów czy zredukować etaty. 
Dyrektor GSPZOZ Anna Typiak powiedziała, że zakład został podzielony na cztery 
jednostki tj. trzy ośrodki zdrowia i rehabilitacja. Jest mowa o tym, że nowy podmiot 
przejmie wszystkich pracowników. Ale co ze obsługą czyli sprzątaczką i kierowcą, 
który pracuje dla czterech jednostek jednocześnie. Wskazane byłoby,  aby nowy 
podmiot lub nawet cztery podmioty były zobowiązane do zatrudnienia kierowcy na ¼ 
etatu lub większą część etatu. Należy również zapewnić pracę dla sprzątaczki. 
Zabierając głos w innej sprawie sołtys wsi Witkowice Natalia Witas zwróciła uwagę 
na konieczność budowy barierek na oddanym do użytku przepuście rz. Strachodzka 
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w Dąbrówce Pniowskiej Oznajmiła, że zbliża się okres zimowy i brak barierek może 
stworzyć zagrożenie dla poruszających się po drodze.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że wedle jego wiedzy barierki zostały 
postawione, ale zostanie to sprawdzone i jeśli istotnie nie będzie barierek to Urząd 
Gminy wystąpi o ich zamontowanie.  
Wójt Gminy udzielił jeszcze informacji na temat nowych zasad dot. funkcjonowania 
gospodarki komunalnej na terenie gminy. Poinformował, że od 01.07.13r. odpady z 
terenu gminy będzie odbierać i wywozić firma, która wygra przetarg ogłoszony przez 
gminę. Wcześniej jednak jest planowane, aby wywożenie odpadów przekazać 
Miejskiemu Zakładowi Komunalnemu w Stalowej Woli. Byłoby to w formie zlecenia 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Radomyślu dla MZK. Urząd jest obecnie  na 
etapie negocjacji. MZK zatrudniłby kierowcę i konwojenta z ZGK i pobierałby opłatę 
za wywóz śmieci w wysokości 390 zł za tonę. ZGK nadal będzie pobierał opłaty od 
mieszkańców gminy na podstawie zawartych umów. W tym zakresie nic się nie 
zmieni. Wywożenie odpadów przez MZK mogłoby się rozpocząć 01.12.12r Wójt 
powiedział, że takie rozwiązanie jest korzystne, ponieważ tabor samochodowy ZGK 
w dużym stopniu jest wyeksploatowany i nie opłaca się go remontować w związku z 
wejściem nowej firmy w przyszłym roku. Śmieciarki, które są w posiadaniu ZGK 
zostałyby przerobione na beczkowozy do wywozu nieczystości do oczyszczalni 
ścieków w Radomyślu. Nowy planowany system wiąże się również z tym, że kilka 
gmin z powiatu stalowowolskiego, niżańskiego i tarnobrzeskiego wraz  ze Stalową 
Wolą zamierza powołać spółkę komunalną, która przystąpiłaby do przetargu na 
wywóz opadów, który będzie organizowany przez poszczególne gminy. Chodzi o to 
żeby była możliwość złożenia oferty do przetargu i zwiększyć szansę jego wygrania. 
Udział gminy w spółce byłby udziałem pieniężnym, ponieważ gmina nie posiada tak 
wartości rzeczowych poza śmieciarkami, które byłby przekształcone na beczkowozy. 
Planowany udział finansowy gminy wyniesie 50 tyś zł. Jednak wysokość udziału 
będzie jeszcze dyskutowana. Gminie zależy na tym, aby przetarg wygrała Stalowa 
Wola, chociażby ze względu na odległości wywozu odpadów oraz w związku z tym 
że MZK przymierza się do budowy dużego zakładu utylizacji odpadów pozyskując 
dotacje z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Planuje się, że w 2014 zakład 
rozpocznie funkcjonowanie. Wejście MZK na teren gminy już teraz jest wskazane, 
ponieważ zakład ten będzie miał już informacje jak przedstawia się sytuacja na 
terenie gminy odnośnie m.in. zbiórki i ilości odpadów. Opłaty dla mieszkańców do 
01.70.12r. nie wzrosną, natomiast po rozstrzygnięciu przetargu i wejściu na teren 
gminy nowej firmy opłaty z pewnością ulegną zmianie. 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Lesław Pater uzupełniając wypowiedź 
Wójta Gminy poinformował, że w okresie przejściowym tj. do 01.07.13r. od grudnia 
br. ulegnie zmianie terminarz wywozu odpadów. Mieszkańcy gminy w listopadzie 
otrzymają nowy grafik wywozu. Zmienią się również zasady wywozu odpadów w 
dodatkowych workach. Będą to worki o kolorze czarnym i oznakowane, które będzie 
można zakupić  w siedzibie ZGK.  Inne worki nie będą odbierane.  
Następnie Z-ca Wójta Gminy Małgorzata Nowak odczytała list P. Teresy Kowalik – 
Gąski wyrażający podziękowanie za zorganizowanie w dniu 24.10.12r. spotkania 
autorskiego i promocyjnego jej książki pt. „Jan Wiktor literat z Radomyśla”. 
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Podziękowania skierowała do wszystkich osób, a szczególnie do Wójta Gminy,  za 
przyczynienie się i wsparcie finansowe w wydaniu publikacji. 
Odnośnie jeszcze sprawy planowanego zakupu wysokowydajnych pomp, o którym 
wspominał P. Władysław Stępień Wójt Gminy nadmienił, że propozycja, aby 
wysokowydajna pompa została zakupiona i stacjonowała w gminie Radomyśl została 
zainicjowana przez radnego powiatowego Janusza Perłę. Prawdopodobnie w roku 
przyszłym pompa zostanie zakupiona. Planuje się jej umiejscowienie w Antoniowie, 
gdzie są ku temu odpowiednie warunki, ale i też największe zagrożenie 
przeciwpowodziowe.  
Na sesji zgłoszono następujące wnioski: 
Wniosek zgłoszony przez radnego Jerzego Gorczycę: 
1. „Zwracam się z prośbą o poprawę rur spływowych (kanalizacyjnych) od budynku 
WDK w Rzeczycy Długiej do zbiornika ścieków. Zbyt mały spływ lub jego brak 
może w okresie zimowym spowodować zamarznięcie.” 
Wniosek zgłoszony przez radnego Bolesława Pukę: 
2. „Rozpatrzyć możliwość ujęcia w planie budżetu gminy na 2013r. dokonania 
remontu remizy strażackiej w Żabnie. Obecny stan techniczny wymaga pilnego 
remontu co zostało uwidocznione w protokole przeglądu stanu technicznego budynku 
w 2012r. przez przedstawiciela uprawnionego przez gminę do wydawania w/w 
opinii.” 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
3) „Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach -3 km.” 
4) „Odbudowa drogi wojewódzkiej Chwałowice do granicy województwa 
lubelskiego – 900m.” 
5) „Budowa drogi Chwałowice – Łążek Chwałowski.” 
6) „Budowa drogi od cegielni w stronę P. Szeligi – 1 km.” 
7) „Budowa drogi przy stadionie w Chwałowicach – 900m.” 
8) „Budowa drogi od Pani Zbiżek w stronę p. Mariana Kamińskiego”. 
9) „Budowa oświetlenia w Chwałowicach – w Nowej Wsi koło P. Bąka, w Dworze, 
Rakówce, na Grudzy, przy boisku Orlik, przy stadionie, na naszym osiedlu w 
Chwałowicach.” 
10) „ Odmulenie kanału A w stronę Janiszowa”. 
11) „ Odmulenie rowu od kanału A w stronę jeziora i od jeziora w stronę wału w 
Chwałowicach.” 
12) „Wykupić działkę o powierzchni 5 ar na dojazd do wału.” 
13) „Utwardzić drogę gminną od cegielni w stronę wału.” 
14) „Utwardzić drogę przeciwpowodziową koło P. Zbydniowskiego.” 
 
Ad. IX. Godz. 1340 
Na tym zakończono obrady XVIII sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 


